
Zastupitelstvo města Šlapanice

Z Á P I S  

z 27.  zasedání Zastupi telstva města Šlapanice,

které se konalo dne 12.9.2018

od 17:00 hodin v zasedací místnost i  Městského úřadu Šlapanice

Pří tomni : Pavel  Horák,  Ing.  Petr  Horák,  Ing.  Zdeněk Kadlc, Aleš Karásek,  Mgr.  

Michal  Klaška, Mgr. Lubomír Konečný,  J i ř í  Kopeček, Ing. Ivo Kouři l ,  

Marie Králová, Ing. Pavel  Linhart ,  Mgr. Kateř ina Migdauová, Pavel  

Petř ík ,  Ing.  Gabriela Riegerová, MVDr.  Radek Růžička,  Tomáš Sova, 

Ing. Miroslav Staněk, Bc.  Ji ř í  Štěpánek,  Mgr.  Michaela Trněná,  Bc. Ivan 

Vavro,  Ing.  Pavel  Zmeškal,  Jan Zycháček

Číslo

bodu

Bod

Komentář

1. Zahájení

Starostka zahájila 27. zasedání Zastupitelstva města Šlapanice v 17 hodin. Přivítala přítomné, 

konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno a je nahráváno pro potřeby informování občanů a 

bude zveřejněno na webových stránkách města, facebooku a kanálu youtube.

Podklady byly zaslány a zveřejněny a následně aktualizovány. Na rozdíl od pozvánky je program 

doplněn o další 2 body.

Přítomno je 21 zastupitelů, zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Starostka přítomné vyzvala k uctění památky zastupitele Ing. Pavla Hermanna minutou ticha.

2. Jmenování zapisovatele a sčitatele

Zapisovatelkou byla jmenována paní Jitka Vojtěšková a sčitatelkou paní Zuzana Böhmová.

3. Určení ověřovatelů zápisu

Ověřovateli zápisu je pan L. Konečný a pan J. Štěpánek. Oba souhlasí.

4. Schválení programu jednání

Starostka přečetla program jednání.

Program

č. Bod jednání /  Předkladatel ,  Přizváni

1.
Zahájení

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná
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2. Jmenování  zapisovatele a sči tatele

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

3.
Určení ověřovatelů zápisu

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

4.
Schválení  programu jednání

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

5.
Kontrola úkolů z minulého zasedání

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

6.
Diskuze občanů

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

7.

Změna stanov SVK Šlapanicko

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

8.

Informace o provedených rozpočtových opatřeních

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

9.

Rozpočtové opatření č.  16/2018

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

10.

Kupní smlouva ev.  č .  0293/2018, pozemky p.  č.  2326/5 a p. č . 2749/18,  

(Wurmova) k. ú. Šlapanice

Předkládá: Mgr . Michal  Klaška

Přizváni :

11.

Kupní smlouva ev.  č .  0016/2018, pozemek p. č . 2812/187,  k .  ú.  Š lapanice 

(Tuřanka)

Předkládá: Mgr . Michal  Klaška

Přizváni :

12.

Kupní smlouva ev.  č .  0348/2018, pozemky pod komunikací  Zemědělská a 

obřadní síní

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

13.

Prodej  spoluvlastn ického podí lu na pozemku p.  č .  3016/2,  pod bytovým 

domem Na Zahrádkách 1583/14,  Šlapanice

Předkládá: Mgr . Michal  Klaška

Přizváni :

14.

Veře jnoprávní  smlouva o poskytnut í  dotace z rozpočtu města v roce 2018 

(sociální  s lužby) ev. č.  0248/2018

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

15.

Rozšíření kapaci ty  ZŠ Šlapanice -  dohody obcí

Předkládá: Mgr . Michal  Klaška

Přizváni :

16.
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Aktual izace Memoranda o metropol i tní spolupráci

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

17.

Rámcová dohoda o spolupráci  př i  př ípravě a real izac i  stavby "Obchvat  

Slat iny"

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

18.

Přejmenování  část i  u l ice Evropská

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

19.

Poskytnut í  peněži tého daru v t íživé životní s i tuaci

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

20.

Mimořádná dotace z rozpočtu města na rekonstrukci  zavlažovacího 

systému fo tbalového hř iš tě

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

21.

Spoluf inancování  sociálních s lužeb na rok 2019 pro občany města 

Šlapanice

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Přizváni :

22.

OZV č.  6/2018,  kterou se stanoví  část společného školského obvodu 

základní školy

Předkládá: Mgr . Michal  Klaška

Přizváni :

23.
Informace ST, MS, TAJ

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

24.
Informace z výborů zastupi tels tva

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

25.
Diskuze č lenů ZM

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

26.
Závěr

Předkládá: Mgr . Michaela Trněná

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Výsledek hlasování: Přijato

5. Kontrola úkolů z minulého zasedání

Evidujeme úkol pro odbor financí - vyhotovení protokolu o schválení účetní uzávěrky a odeslání do 

centrálního systému účetních informací - splněno.

Dále úkol pro kontrolní výbor z 05/2018 - prověřit dodržování pravidel pro přidělování dotací a 

podat zprávu ZM - do doby konání 27. ZM není zápis k dispozici.
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Další úkol - vyhotovení znaleckého posudku (k lokalitě Ponětovská) dle návrhu opozičního 

zastupitele bylo zadáno a připravuje se. K odbornému stanovisku a studii proveditelnosti nemáme 

zatím nabídky a nebylo tudíž zadáno.

Pan Zycháček dostal odpověď na dotaz k ukládání hlíny ze stavby Penny na skládku Sateso 

písemně.

6. Diskuze občanů

V diskuzi občanů vystoupil pan Ing. Pecl - poděkoval za sebe i další občany celému zastupitelstvu 

za práci v celém končícím volebním období. Nově zvolenému zastupitelstvu v nadcházejících 

volbách přeje, aby Šlapanice prosperovaly a noví zastupitelé se zdrželi osobních invektiv.

Nastává doba politického boje, do schránek dostáváme předvolební materiály, kde strany 

prezentují své cíle. Za sebe tvrdě odmítá POHLED září 2018 - předvolební list ODS. Cítí z něj ostré 

nefér útočení na vedení města, otření se např. o pietní akt při příležitosti osvobození Šlapanice. 

Nepíše o vandalském činu, ale kritizuje vzpomínkový akt před zahalenou sochou. Další připomínku 

měl k dopravní situaci na Husově ulici - při zvýšeném pohybu nákladních aut a suchém počasí je v 

okolí velmi prašno, kropení bylo zajištění jen 2x. Žádá, aby vedení města se SŽDC komunikovalo.

Starostka poděkovala panu Peclovi za příspěvek a poděkování a se zhotovitelem stavby bude 

jednat - jednání probíhají po celou dobu stavby.

O slovo se přihlásil pan Pavel Horák, zastupitel, trvá na udělení slova v bloku diskuze občanů, chce 

navázat na pana Pecla  - potvrzuje oblaka prachu v průběhu stavby. Nyní je uzavřen průjezd pod 

železničním mostem, jedna z objízdných tras vede po Švehlově ulici. Proč v části za přejezdem k 

Čechově není zákaz zastavení? Hrozí tam vznik nebezpečné situace při nemožnosti projet 

přejezdem při uzavření závor.

Starostka má informaci, že stavba by měla ukončit provoz těžkých vozidel v ulicích, bude 

dopravovat materiál ze strany Tuřanky.

K dopravnímu značení se vyjádřil místostarosta - dopravní značení řešil zhotovitel stavby, jakmile 

došlo k uzavírce pod mostem, došlo k jednání a Sateso rozmístilo přenosné dopravní značky, které 

nepoužívají značku Zákaz zastavení, jen Zákaz stání.

7. 1/27/ZM/2018 Změna stanov SVK Šlapanicko

ZM je předkládáno ke schválení upravené znění stanov SVK Šlapanicko, jehož je město Šlapanice 

členem. Změny stanov se týkají zrušení institutu vedlejší hospodářské činnosti svazku a vypuštění 

závazku obcí I. etapy kanalizace.

Z doporučení auditorů (KrÚ JMK) vyplývá potřeba projednat a schválit nové znění Stanov. Jedná 

se o vypuštění závazku obcí I. etapy kanalizace, kdy až do splacení úvěru obce ručily za Svazek 

svými příjmy a nyní už je celý závazek uhrazen. Dále se jedná o zrušení institutu vedlejší 

(hospodářské) činnosti, úprava formulací ("projednání zprávy předsedy" namísto "projednání 

zprávy předsednictva" a "stanovení výše a splatnosti členských příspěvků" namísto "stanovení 

výše, druhu a splatnosti členských příspěvků"), vypuštění bodu "stanovení zásad odměňování 

členů předsednictva a členů kontrolní komise" a opět formulační nápravu ("zprávu je předseda 

povinen zpracovat vždy za kalendářní rok a předložit ji nejbližší valné hromadě k projednání" 

namísto "zprávu je předsednictvo povinno zpracovat vždy za kalendářní rok a předložit ji nejbližší 

valné hromadě k projednání". 
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I. Zastupitelstvo města schvaluje

na základě § 84, odst. 2, písm. e) zákona č. 128/2000Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 

pozdějších předpisů  znění Stanov Svazku obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko dle 

přílohy.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

8. Informace o provedených rozpočtových opatřeních

RM provedla rozpočtové opatření č. 9/2018 bez vlivu na celkové příjmy a výdaje.

RM provedla rozpočtové opatření č. 10/2018 bez vlivu na celkové příjmy a výdaje.

RM provedla rozpočtové opatření č. 11/2018 bez vlivu na celkové příjmy a výdaje.

RM provedla rozpočtové opatření č. 12/2018 se zvýšením celkových příjmů a výdajů o 48.500 Kč.

RM provedla rozpočtové opatření č. 13/2018 se zvýšením celkových příjmů a výdajů o 66.500 Kč.

RM provedla rozpočtové opatření č. 14/2018 bez vlivu na celkové příjmy a výdaje.

RM provedla rozpočtové opatření č. 15/2018 se zvýšením celkových příjmů a výdajů o 7.178.700 

Kč.

V rozpravě vystoupil pan Pavel Horák s dotazem na rozpočtové opatření číslo 14/2018  -  zvýšení 

částky na činnost místní správy o 7 350 000 Kč - nákup hardwaru a softwaru.

Odpověď tajemníka: úřad má zastaralé technologické centrum, které je potřeba obnovit - dokup 

koncových zařízení včetně softwaru k těmto zařízením a obnovu MS Office.

Další dotaz měl na vrácení nevyužité dotace - nebylo ji možné na tento nákup využít?

Tajemník: ano, původně se plánovalo využití dotace z výzvy č. 28, ale protože jsme pozdě obdrželi 

rozhodnutí, nedal se termín stihnout. S poskytovatelem jsme jednali o prodloužení termínů, 

nevyhověl, dotaci jsme tedy neobdrželi.

I. Zastupitelstvo města bere na vědomí

bez hlasování informaci o provedených rozpočtových opatřeních č. 9/2018, 10/2018, 11/2018, 

12/2018, 13/2018, 14/2018, 15/2018.

9. 2/27/ZM/2018 Rozpočtové opatření č. 16/2018

Z důvodu nákupu domu na ulici Husova je navrhováno rozpočtové opatření se zvýšením celkových 

výdajů o 5.500.000 Kč. Zvýšení výdajů bude kryto zapojením prostředků minulých let.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

rozpočtové opatření č. 16/2018 se zvýšením celkových výdajů o 5.500.000 Kč a financováním 

ve výši 5.500.000 Kč.
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Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

10. 3/27/ZM/2018 Kupní smlouva ev. č. 0293/2018, pozemky p. č. 2326/5 a p. č. 2749/18, 

(Wurmova) k. ú. Šlapanice

Rada města Šlapanice na své 109. schůzi, konané dne 25.07.2018 doporučila zastupitelstvu 

města schválit koupi pozemku p. č. 2326/5, ostatní plocha, o výměře 1304 m2  a pozemku p. č. 

2749/18, orná půda, o výměře 548 m2 , oba v k. ú Šlapanice u Brna. Pozemky jsou  zapsány  u 

Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, Katastrální pracoviště Brno - venkov,   na LV 2082. 

Vlastníkem pozemků je ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ .

Kupní cena za předmětné nemovitosti je sjednána dohodou ve výši  650 Kč/m2  a činí celkem 1 203 

800 Kč. Poplatek za vklad do KN ve výši 1 000 Kč uhradí kupující.

Pozemek  p. č. 2326/5 se nachází na ulici Wurmova a je na něm zbudována veřejná komunikace - 

silnice. Pozemek p. č. 2749/18 přímo navazuje na tuto komunikaci. Z důvodu zlepšení dopravní 

obslužnosti v této oblasti zamýšlí město Šlapanice rekonstrukci vozovky a její případné rozšíření. Z 

toho důvodu má město Šlapanice zájem o koupi těchto pozemků. 

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Kupní smlouvu na prodej pozemku p. č. 2326/5, ostatní plocha, o výměře 1304 m2  a 

pozemku p. č. 2749/18, orná půda, o výměře 548 m2, oba v k. ú. Šlapanice u Brna, z 

vlastnictví  prodávající  ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░ 

do vlastnictví kupujícího města Šlapanice. Kupní cena ve výši 650 Kč/m2 byla stanovenou 

dohodou smluvních stran.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

11. 4/27/ZM/2018 Kupní smlouva ev. č. 0016/2018, pozemek p. č. 2812/187, k. ú. Šlapanice 

(Tuřanka)

Rada města Šlapanice na své 108. schůzi, konané dne 11.07.2018, doporučila zastupitelstvu 

města schválit nákup pozemku p.č. 2812/187, orná půda, o výměře 5 514m2, v k.ú. Šlapanice u 

Brna. Pozemek je zapsán v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj se 

sídlem v Brně, Katastrální pracoviště Brno - venkov, na LV 3238. Výlučným vlastníkem je 

společnost CEKON s.r.o., Olomoucká 1186/14, 618 00 Brno, IČO 26906317. Cena byla stanovena 

v souladu se znaleckým posudkem číslo 1423/001/2018, zpracovaným Ing. Vladimírem Klimešem, 

CSc, ul. 24. dubna 350, 664 43 Želešice, a činí celkem 4 687 000 Kč. Poplatek za vklad do katastru 

nemovitostí  ve výši 1000 Kč hradí kupující.

Město má zájem získat pozemek z důvodu zajištění budoucího rozvoje města v této oblasti a pro 

případné směny pozemků, kdy město má podobně využitelných pozemků nedostatek.

Nákup pozemku resp. zaplacení kupní ceny bude realizováno prostřednictvím svěřenecké smlouvy 

ev.č. 0015/2018 s notářskou kanceláří JUDr. Přemysl Kalous, notář, Brandlova 253/4, 602 00 Brno, 

IČO 44101651.
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Dotaz pana Petříka - podle jakého kritéria město při nákupu pozemků (ve smyslu ceny - ty se různí) 

postupuje?

Místostarosta - ceny se určují podle znaleckých posudků, pokud se jedná o obdobné případy, 

využijí se již zpracované posudky. Výsledná cena ale záleží na jednání s majitelem, za jakou cenu 

je ochoten pozemek prodat.

Pan Petřík namítá, že cena se odvíjí od platného územního plánu, pokud bude schválen nový, 

cena pozemků se může lišit, bude se jednat o ornou půdu, město by případně mohlo v budoucnu 

nakoupit levněji. Je nutné nakupovat teď?

Místostarosta - nakupujeme v době, kdy je majitel ochoten prodat a město má zájem koupit. Jak 

dopadne změna územního plánu nedokážeme odhadnout. Kupujeme za cenu stanovenou 

znalcem.

Pan Kouřil - pozastavuje se nad určením ceny pozemků - pod komunikací je levnější než orná 

půda. Kupovat ornou půdu za 850,- Kč za m2 mu připadá nehospodárné. Pozemků na směnu má 

město tím, že neprodalo pozemky na Ponětovské, dost.

Starostka - o koupi těchto pozemků jednáme s majitelem už rok, původně byl požadavek ještě 

vyšší. Město má v této lokalitě ještě záměry, které se mohou v navrhovaném územním plánu 

odrazit. Podotkla, že město v minulosti mnohokrát zaváhalo a nyní pozemky nakupujeme za 

extrémně vysoké ceny Ceny pozemků jdou nahoru a zde se jedná o strategické místo. Např. 

pozemky pod skládkou město v minulosti nevypořádalo a nyní bude město dlouhodobě platit 

vysoké nájemné. Je lepší pozemky nakoupit v momentě, kdy jsou k dispozici.

Pan Zycháček měl dotaz, kdo je majitelem sousedních pozemků.

Místostarosta odpověděl, že z jedné strany je městský pozemek, část Tuřanky je Úřadu pro 

zastupování státu ve věcech majetkových  a kdo jsou další majitelé neví. V průběhu jednání o 

pozemcích v této lokalitě byly požadavky majitele i 2 000,- za m2.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Kupní smlouvu, ev. č. 0016/2018, na prodej pozemku  p. č. 2812/187, orná půda, o výměře 

5514 m2,  v k.ú. Šlapanice u Brna, mezi společností CEKON s.r.o., Olomoucká 1186/14, 618 

00 Brno, IČO 26906317, jako prodávajícím a městem Šlapanice, jako kupujícím, za kupní 

cenu  ve výši 4 687 000 Kč,  stanovenou znaleckým posudkem.

II. Zastupitelstvo města schvaluje

Svěřeneckou smlouvu ev. č. 0015/2018 s notářskou kanceláří JUDr. Přemysl Kalous, notář, 

Brandlova 253/4, 602 00 Brno, IČO 44101651, jejímž prostřednictvím bude realizována 

úhrada kupní ceny za koupi pozemku p. č. 2812/187, orná půda, o výměře 5514 m2,  v k. ú. 

Šlapanice u Brna, podle kupní smlouvy ev. č. 0016/2018 mezi společností CEKON s.r.o., 

Olomoucká 1186/14, 618 00 Brno, IČO 26906317, jako prodávajícím a kupujícím městem 

Šlapanice.

Pro hlasovali: Karásek, Klaška, Konečný, Kopeček, Linhart, Migdauová, Riegerová, Růžička, 

Staněk, Trněná, Zmeškal

Proti hlasovali: Kouřil, Sova, Vavro
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Zdrželi se hlasování: Horák Pavel, Horák Petr, Kadlc, Králová, Petřík, Štěpánek, Zycháček

Hlasování 

Pro: 11, Proti: 3, Zdrželo se: 7, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

12. 5/27/ZM/2018 Kupní smlouva ev. č. 0348/2018, pozemky pod komunikací Zemědělská a 

obřadní síní

V rámci řešení sjednocení majetkoprávních vztahů nemovitostí - pozemků a staveb provozovaných 

městem Šlapanice, bylo zjištěno, že Magistrát města Brna je vlastníkem pozemků pod částí 

hřbitova, obřadní síní a ulicí Zemědělská. Vedení města Šlapanice v této záležitosti proto 

projednalo s MMB návrh kupní smlouvy na odkoupení celkem 4442 m2 za cenu dohodou ve výši 

3.862.050,- Kč. Zastupitelstvu je předkládána ke schválení kupní smlouva ev.č. 0348/2018.   

Starostka uvedla, že s Magistrátem jednáme už více než rok, původně požadoval směnu pozemků, 

nakonec se podařilo dohodnout odkoupení, a to za cenu nižší, než uváděl jejich znalecký posudek. 

Město se snaží dohodnout další odkup pro budoucí parkovací místa u hřbitova.

Místostarosta ještě doplnil, že bez odkupu pozemku pod částí komunikace Zemědělská by nebyla 

možná její rekonstrukce.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Kupní smlouvu ev. č. 0348/2018 se Statutárním městem Brno, se sídlem Brno, Brno-město, 

Dominikánské náměstí 196/1, PSČ 602 00, IČO 44992785.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

13. 6/27/ZM/2018 Prodej spoluvlastnického podílu na pozemku p. č. 3016/2, pod bytovým 

domem Na Zahrádkách 1583/14, Šlapanice

Byl svěšen záměr na prodej nemovitosti -  1/4  pozemku  p. č. 3016/2, zastavěná plocha a nádvoří, 

pod bytovým domem na ulici Na Zahrádkách 1583/14, v k. ú. Šlapanice u Brna. K záměru se 

přihlásili spoluvlastníci domu, kterým dosud nebyl podíl na pozemku převeden pan░░░░ ░░░░ 

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ 

░░ , kteří  nyní žádají město Šlapanice o prodej zbývajícího spoluvlastnického podílu města na  

pozemku p. č. 3016/2, a to každý žádá 1/8 pozemku. Převodem zbývajícího podílu města na 

pozemku p. č. 3016/2 do spoluvlastnictví žadatelů bude vypořádán právní vztah k pozemku. Kupní 

cena ve výši 600 Kč/m2 byla stanovena dohodou, jako obvyklá cena, a pro každého z kupujících 

činí 13 575  Kč.

Rada města na své 111. schůzi, konané 08.08.2018 doporučila zastupitelstvu města schválit Kupní 

smlouvu na prodej podílu 1/4 pozemku p. č. 3016/2, v k. ú. Šlapanice u Brna.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Kupní smlouvu, ev. č. 0309/2018, na prodej podílu 1/4 pozemku p. č. 3016/2, zastavěná 

plocha a nádvoří, v k. ú. Šlapanice u Brna,  z  vlastnictví prodávajícího města Šlapanice do 

vlastnictví kupujících ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ 
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░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ každému podíl o velikosti 1/8. Kupní 

cena ve výši 600 Kč/m2, byla sjednána dohodou smluvních stran jako cena obvyklá.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

14. 7/27/ZM/2018 Veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu města v roce 2018 

(sociální služby) ev. č. 0248/2018

Poskytovatel sociálních služeb působící ve městě Šlapanice si požádal o příspěvek na 

činnost sociálních služeb, které poskytuje občanům Šlapanic. Spolufinancování sociálních služeb 

se řídí Pravidly řízení o stanovení a přiznání finanční podpory Jihomoravského kraje pro rok 2018 

v oblasti podpory poskytování sociálních služeb. Výše spolufinancování služeb vychází z údajů za 

rok 2017 a předpokladu na rok 2018. Vypočtené částky uvedené v příloze Výpočet dotací - ORP, 

jsou maximálními částkami pro spolufinancování.

ZM je předložena ke schválení veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace ve výši 79.471 Kč pro 

Sanus Brno, z.s. 

I. Zastupitelstvo města schvaluje

poskytnutí dotace organizaci Sanus Brno, z.s., Kotlářská 902/51, Veveří, 602 00 Brno, IČO 

26537231 - ve výši 79.471,-Kč.

II. Zastupitelstvo města schvaluje

uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace, ev. č. 0248/2018 s organizací Sanus 

Brno, z.s., Kotlářská 902/51, Veveří, 602 00 Brno, IČO 26537231.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

15. 8/27/ZM/2018 Rozšíření kapacity ZŠ Šlapanice - dohody obcí

ZM schválilo dne 13.12.2017 Memorandum obcí k otázkám přípravy rozšíření kapacity ZŠ 

Šlapanice, ve kterém obce (Blažovice, Jiříkovice, Kobylnice, Ponětovice, Prace a Šlapanice) 

deklarují společný cíl: podpořit přípravu na rozšíření kapacity Základní školy Šlapanice formou 

výstavby nového pavilonu pro žáky účastnických obcí. Tento záměr je připravován na základě 

znalosti počtu dětí jednotlivých věkových skupin ve Šlapanicích a v ostatních účastnických obcí. 

Celkový počet žáků navštěvujících ZŠ Šlapanice bude v následujících letech narůstat a přesáhne 

hranici 1.000 ve školním roce 2021/2022. I při zvýšení kapacity ZŠ s využitím všech současných 

vhodných učeben, nebude možné zajistit základní vzdělávání ani pro všechny šlapanické děti.

Dotčené obce se dohodly na vytvoření společného školského obvodu a na spolufinancování 

investičních i neinvestičních nákladů související s rozšířením kapacity ZŠ Šlapanice a s jejím 

provozem.

V rozpravě vystoupil pan Zycháček: dotaz na dotaci na přístavbu ZŠ - místostarosta potvrdil, že 

dotace bude činit 53 mil. Kč, spoluúčast obcí bude činit cca 1/4 nákladů na tuto akci - dále pan 

Zycháček vyslovil názor, že by Šlapanice měly postavit přístavbu samy, aby v budoucnu nehrozilo, 

že kapacita nebude stačit a šlapanické děti na školu nebudou přijaty, protože bude nutné vzít děti z 

okolních obcí.
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Místostarosta uvedl, že se všemi starosty zúčastněných obcí se věc projednávala, uznává, že pro 

Šlapanice by byla určitá výhoda, kdybychom si investici zaplatili sami, nicméně se dohodlo 

vytvoření školského obvodu. Je na zúčastněných obcích, aby se v případě hrozícího překročení 

kapacity školy jejich starostové dohodli.

Pan Petřík - obce se budou finančně podílet nad rámec dotace? Jakým způsobem bude 

majetkoprávně vyřešeno?

Místostarosta - zatím se bude financovat, jako  by dotace nebyla, po dokončení a vyčerpání dotace 

bude vypočítán konečný doplatek. Veškeré objekty budou v majetku města Šlapanice.

Starostka doplnila, že příspěvek z rozpočtového určení daní na žáka je 8 500 Kč, ve skutečnosti 

město vydává 11 - 12 000 Kč. Rozdíl hradilo i za dojíždějící žáky město Šlapanice. Obce se 

smluvně zavážou doplácet i zmíněný rozdíl.

Další dotaz pana Petříka byl, zda dohody byly odsouhlaseny na zastupitelstvech obcí.

Místostarosta - zastupitelstva by měla ve všech obcích proběhnout do 20. 9. 2018. Pokud by 

některá obec neschválila, nebylo by možné smlouvy uzavřít.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Dohodu o vytvoření společného školského obvodu (ev. č. 0343/2018) s obcemi Blažovice, se 

sídlem Nádražní 242, 664 08 Blažovice, IČ 00281603; Jiříkovice, se sídlem Za Školou 230, 

664 51 Šlapanice, IČ 00362981; Kobylnice, se sídlem Na Budínku 240, 664 51 

Kobylnice, IČ 00488160; Ponětovice, se sídlem Ponětovice 63, 664 51 Šlapanice, 

IČ 00365408 a Prace, se sídlem Ponětovská 129, 664 58 Prace, IČ 00599247.

II. Zastupitelstvo města schvaluje

Dohodu o spolufinancování investičních a neinvestičních výdajů Základní školy Šlapanice (ev. 

č. 0344/2018) s obcemi Blažovice, se sídlem Nádražní 242, 664 08 

Blažovice, IČ 00281603; Jiříkovice, se sídlem Za Školou 230, 664 51 Šlapanice, 

IČ 00362981; Kobylnice, se sídlem Na Budínku 240, 664 51 

Kobylnice, IČ 00488160; Ponětovice, se sídlem Ponětovice 63, 664 51 Šlapanice, 

IČ 00365408 a Prace, se sídlem Ponětovská 129, 664 58 Prace, IČ 00599247.

Hlasování se zdržel pan Sova.

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 1, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

16. 9/27/ZM/2018 Aktualizace Memoranda o metropolitní spolupráci

V roce 2014 město Šlapanice podepsalo Memorandum o spolupráci mezi městem Brnem a pěti 

obcemi s rozšířenou působností (Šlapanice, Kuřim, Rosice, Židlochovice, Slavkov u Brna). S 

ohledem na existující úspěšnou spolupráci v rámci Brněnské metropolitní oblasti (BMO), je zájem 

zúčastněných stran na pokračování a prohlubování vzájemné spolupráce.  Na základě 

dosavadních zkušeností je tak navrženo aktualizované znění Memoranda o spolupráci mezi 

městem Brnem, Jihomoravským krajem a městy Šlapanice, Kuřim, Rosice, Židlochovice a Slavkov 

u Brna. Účelem Memoranda je deklarování pokračující spolupráce při zajištění kontinuity ve 

společném koordinovaném přístupu k rozvoji území BMO, aktualizaci a naplňování integrované 

strategie rozvoje BMO, přípravě a realizaci společných projektů, dalšího rozvoje území a 
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efektivního využívání veřejných prostředků. Uzavření Memoranda je chápáno jako rozšíření 

prostoru pro vzájemnou diskuzi, poskytování informací a společný postup.

Rada města na své 112. schůzi, dne 27.08.2018, doporučila zastupitelstvu města schválení 

aktualizovaného Memoranda.

Starostka vysvětlila, v čem spočívá spolupráce s městem Brnem a zúčastněnými obcemi, na co je 

kladen v aktualizovaném znění největší důraz (jednotný systém v nakládání s odpady, odstavná 

parkoviště, dopravní terminály, integrovaný systém dopravy - důraz na železniční/kolejovou 

dopravu, problematika sucha, koordinace výstavby rezidenční a komerční).

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Memorandum o vzájemné spolupráci v rámci Brněnské metropolitní oblasti.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

17. 10/27/ZM/2018 Rámcová dohoda o spolupráci při přípravě a realizaci stavby "Obchvat 

Slatiny"

Rada města na své 112. schůzi, dne 27.08.2018, doporučila zastupitelstvu města ke schválení 

Rámcovou dohodu o spolupráci při realizaci stavby "III/15286 Srno - Slatina obchvat" (ev. č. 

330/2018). Rámcová dohoda je výsledkem společného jednání Jihomoravského kraje, města Brna, 

městské části Slatina a města Šlapanice. Při společných jednáních vyjádřili zástupci všech 

zúčastněných stran shodu a zájem o spolupráci na přípravě stavby obchvatu Slatiny. Účelem 

dohody je rámcově upravit činnosti a rozsah spolupráce jednotlivých stran při přípravě a realizaci 

stavby.

Starostka doplnila, že dohoda se projednávala téměř rok, nakonec se podařilo dospět ke 

kompromisu. Město Šlapanice prosazuje, aby obchvat nekončil ve Slatině na ulici Šlapanické, ale 

pokračoval k ulici Řípské a Evropské. Okomentovala varianty plánovaného obchvatu z územní 

studie z června tohoto roku, kde je již prodloužení zapracováno. Následně se zapracuje do Zásad 

územního rozvoje, je to otázka několika příštích let. Obchvat má vytvořenou projektovou 

dokumentaci, ta je aktualizována, nyní se řeší problém s odvodněním části území.

Všechny zúčastněné strany jsou připraveny schválit Rámcovou dohodu do konce září t.r.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Rámcovou dohodu o spolupráci při přípravě a realizaci stavby "III/15286 Brno - Slatina, 

obchvat" mezi Jihomoravským krajem, Statutárním městem Brnem, městskou částí Brno - 

Slatina a městem Šlapanice.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

18. 11/27/ZM/2018 Přejmenování části ulice Evropská
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BRNO AIRPORT, LETIŠTĚ BRNO, a. s., Letiště Brno-Tuřany 904/1, 627 00 Brno, žádá město 

Šlapanice o přejmenování části ulice Evropská na nový název ulice Letiště Brno-Tuřany, a to v 

části od hranice pozemku p. č. 2840/10  k. ú. Šlapanice u Brna (za mostem, za sjezdem do areálu 

CTP) po hranici sousedního katastru Brno-Tuřany. Žádost odůvodňuje:

• navazující úsek ulice od hranice pozemku k. ú. Šlapanice u Brna je v k. ú. Brno-Tuřany 

označen názvem ulice Letiště Brno-Tuřany (změna názvu ulice byla schválena 

zastupitelstvem města Brna v září 2013),

• v Modřicích, na ulici Evropská je umístěn logistický park a z důvodu záměny adres zajíždí 

nákladní doprava chybně na letiště, kde způsobuje kolizní dopravní situaci,

• aktuálně bude řešeno adresní místo novému letištnímu objektu (logistické centrum letiště), 

přičemž silniční sjezd je umístěn ze stávající ulice Evropské, což by mohlo být pro uživatele 

logistického centra zavádějící a vedlo by ke zhoršení dopravní situace.

V uvedené lokalitě se nenachází žádný stavební objekt, který by byl dotčen změnou názvu části 

ulice Evropská na nový název ulice Letiště Brno-Tuřany.

Rada města Šlapanice na své 112. schůzi, konané dne 27.08.2018, doporučila zastupitelstvu 

města schválit změnu názvu části ulice Evropská na nový název ulice Letiště Brno-Tuřany, a to v 

části od hranice pozemku p. č. 2840/10 k. ú. Šlapanice u Brna po hranici sousedního katastru  

Brno-Tuřany.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

změnu názvu části ulice Evropská na nový název ulice Letiště Brno-Tuřany, a to v části od 

hranice pozemku p. č. 2840/10 k. ú. Šlapanice u Brna po hranici sousedního katastru Brno-

Tuřany.

II. Zastupitelstvo města ukládá

odboru správních činností provést změnu názvu ulice v IS RÚIAN a zaslat hlášení ČÚZK.

Termín: 05.10.2018

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

19. 12/27/ZM/2018 Poskytnutí peněžitého daru v tíživé životní situaci

Na orgány města se obrátila paní ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░ Šlapanice, s žádostí o 

poskytnutí finančního příspěvku na bezbariérovou úpravu bytu. Žadatelka pečuje o nezletilého syna 

se zdravotním postižením ZTP/P.

Ve své žádosti uvádí, že z důvodu ukončení nájmu v přechozím bytě, byla nucena v krátké době 

opatřit rodině nové bydlení. S ohledem na zdravotní postižení syna hledala bydlení bezbariérové, 

což se jí však najít  nepodařilo.

Nové bydlení tak musí upravit na bezbariérové, tak aby byt vyhovoval co nejvíce potřebám jejího 

syna a péči o něho. Úprava bytu na bezbariérový však není v jejích finančních možnostech. Na 

konkrétní typ úprav nezískala ani podporu od úřadu práce ani sociálního odboru, na něž se 

obracela. Žadatelka se tak ocitla v tíživé situaci a jelikož bezbariérová úprava bytu je nutná, obrátila 
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se s žádostí o finanční podporu na město Šlapanice. Požádala o příspěvek ve výši 50.000 Kč, s 

ohledem na předběžný rozpočet nákladů na úpravy bytu.

Rada města na své 112. schůzi, dne 27.08.2018, doporučila zastupitelstvu města vyhovět žádosti o 

poskytnutí finančního příspěvku  a  darovací smlouvou poskytnout žadatelce peněžitý dar ve výši 

50.000 Kč  na rekonstrukci bytu na bezbariérový.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

poskytnutí peněžitého daru v tíživé životní situaci paní ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ 

░░ , Šlapanice, ve výši 50.000 Kč, na rekonstrukci bytu na bezbariérový.

II. Zastupitelstvo města schvaluje

Darovací smlouvu o poskytnutí peněžitého daru ve výši 50.000 Kč na rekonstrukci bytu na 

bezbariérový (ev. č. 0333/2018), mezi městem Šlapnice, jako dárcem a ░░░░ ░░░░ ░░░░ 

░░░░ ░░░░ ░░░ , 664 51 Šlapanice, jako obdarovanou.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

20. 13/27/ZM/2018 Mimořádná dotace z rozpočtu města na rekonstrukci zavlažovacího 

systému fotbalového hřiště

Finanční odbor obdržel žádost o poskytnutí mimořádné investiční dotace od fotbalového klubu SK 

Šlapanice z.s. na rekonstrukci zavlažovacího systému fotbalového hřiště. Jedná se o mimořádnou 

dotaci, protože v době podání žádosti SK Šlapanice z.s. podal  žádost o dotační program "Podpora 

sportu v Jihomoravském kraji v roce 2018 - okruh A" poskytovaný Jihomoravským krajem, této 

žádosti však nebylo vyhověno.

Pan zastupitel Zycháček oznámil střet zájmů.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

1.poskytutí investiční dotace SK Šlapanice z.s., IČO 49458256 ve výši 190.000 Kč

2.Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace ev. č. 0347/2018 pro SK Šlapanice z.s., 

Smetanova 1874/3, 664 51 Šlapanice, IČO: 49458256, ve výši 190.000 Kč.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

21. 14/27/ZM/2018 Spolufinancování sociálních služeb na rok 2019 pro občany města 

Šlapanice

Od roku 2015 rozdělují účelově určené dotace ze státního rozpočtu na financování běžných výdajů 

souvisejících s poskytováním základních činností sociálních služeb krajské úřady.

Jihomoravský kraj schválil "Akční plán rozvoje sociálních služeb v Jihomoravském kraji pro rok 

2019", ve kterém stanovil procenta spolufinancování pro rok 2019 ze strany obcí:

• služby odborného sociálního poradenství s cílovou skupinou osob, které jsou obětmi 

domácího násilí nebo trestných činu nebo osoby s poruchami příjmu potravy (10%)
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• služby odborného sociálního poradenství pro ostatní cílové skupiny (20%)

• služby sociální prevence (bez SAS pro rodiny s dětmi, SAS pro seniory a osoby se 

zdravotním postižením, nízkoprahová zařízení pro děti a mládež) (20%)

• služby sociální prevence: SAS pro rodiny s dětmi, SAS pro seniory a osoby se zdravotním 

postižením, nízkoprahová zařízení pro děti a mládež (30%)

• pro služby sociální péče (bez pečovatelské služby) (8%)

• pečovatelská služba (22%)

Rada města Šlapanice na své 102. schůzi dne 25.04.2018 schválila deklaraci potřebnosti a 

podpory sociálních služeb v ORP Šlapanice se zařazením poskytovatelů do sítě služeb pro rok 

2019 (viz příloha). Jednotlivé částky spolufinancování pro poskytovatele sociálních služeb budou 

stanoveny po vyúčtování roku 2018.

Maximální celková částka na rok 2019 pro schválenou síť sociálních služeb bude činit 550.000 Kč.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

spolufinancování sociálních služeb na rok 2019 pro občany města Šlapanice, kteří využívají 

sociální služby u poskytovatelů soc. služeb zařazených do schválené sítě služeb pro rok 

2019, a to v maximální celkové částce 550.000 Kč.

Hlasování 

Pro: 21, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

22. 15/27/ZM/2018 OZV č. 6/2018, kterou se stanoví část společného školského obvodu 

základní školy

Město Šlapanice společně s obcemi Blažovice, Jiříkovice, Kobylnice, Ponětovice a Prace 

podepsaly Memorandum obcí k otázkám přípravy rozšíření kapacity ZŠ Šlapanice. Obce se 

dohodly na vytvoření společného školského obvodu a na spolufinancování investičních i 

neinvestičních nákladů související s rozšířením kapacity ZŠ Šlapanice a s jejím provozem. 

Společný školský obvod je nutné stanovit obecně závaznou vyhláškou.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

obecně závaznou vyhlášku č. 6/2018, kterou se stanoví část společného školského obvodu 

základní školy.

Hlasování se zdržel pan Sova.

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 1, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

23. Informace ST, MS, TAJ

Informace starostky:

jako první aktualitu uvedla spuštění nového projektového webu, poděkovala panu Zmeškalovi, paní 

Hruškové, panu Migdauovi a dalším pracovníkům úřadu z odboru investic a správy majetku  na 

jeho přípravě. Najdete jej na internetové adrese https://projekty.slapanice.cz/ . Projektový web 

představil pan Zmeškal: hlavním smyslem bylo, aby občané mohli na jednom místě získat 

informace o jakémkoliv projektu ve Šlapanicích, sledovat jejich průběh a možnost komunikovat s 

odpovědnými úředníky. Členěno je na aktuální a dokončené projekty, rozděleno je dále na sekce 

Budovy, Cukrovar, Cyklodoprava, Doprava, Chodníky, Místní komunikace, Odpady, Projekty pro 
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MěÚ, Školství, Volnočasové plochy, Zeleň, Ostatní. Do konce října je web ve zkušebním provozu, 

pan Zmeškal prosí o zaslání připomínek a dotazů na mail hruskova@slapanice.cz .

Pokračovala starostka - na konec září je naplánováno zahájení rekonstrukce komunikace 

Zemědělská. Nečekaně situaci zkomplikovala Správa a údržba silnic JmK s rekonstrukcí silnice na 

Jiříkovice, která by měla být zahájena v říjnu 2018. Budeme se snažit o koordinaci obou staveb.

Dále bude rekonstruována silnice ze Šlapanic na Brno (2 etapy v průběhu roku 2019), město 

navrhuje, aby SÚS JmK zařadil do plánovaných oprav také silnici na Bedřichovice a dále proběhne 

doplnění žlabu u cyklostezky na Bedřichovice.

Starostka podala zprávu o: 

Svazku pro vodovody a kanalizace Šlapanicko: 

• Rekonstrukce čerpací stanice v Ponětovicích

2019, 20 mil. Kč, požádáno o dotaci

• Šlapanicko - posílení skupin. vodovodu, II. etapa

Zahájení 2019, celkové náklady 200 mil. Kč, 105, 5 mil. Kč přiznaná dotace z OPŽP

• Úvěry za I. etapu stavby splaškové kanalizace splaceny,

Zůstatek úvěru II. etapa splátky obcí do 2024

• Spolupráce SVK Šlapanicko a obce

Pomoc při budování vodohospodářské infrastruktury (Kosmákova, 8. května)

Austerlitz - Mohyla míru, o.p.s.

Společnost byla založena zhruba před 15 lety na podporu památkové zóny Slavkovského bojiště.

• Navrženo ukončení projektu Ozelenění Prateckého kopce a předání jednotlivých částí 

projektu příslušným obcím dle katastru k využití

• Vzpomínkové akce

◦ 29. listopadu - koncert V. Hudečka ve Slavkově

Video - Slavkovské bojiště: památná místa

Sanace areálu ICEC - Cukrovar

• Schválená střední varianta sanace s využitím dotačních prostředků OPŽP

• Aktuálně:

◦ vybrán administrátor VŘ

◦ příprava výběrového řízení na dodavatele sanace

konec září 2018 - prosinec/leden 2019

◦ požádáno o nové Rozhodnutí ČIŽP

Harmonogram sanace

 1/2019 - 31. 12. 2023

• Postup prací

◦ Sanační předprůzkum

◦ Demolice objektů

◦ Vybudování drénů (nábřeží Říčky, Tyršova)

◦ Odtěžení kontaminované půdy a stav. konstrukcí

◦ Překrytí + zásyp
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◦ Promývání podloží+sčerpávání kontaminace z drénů

◦ Aktualizace analýzy rizika

◦ Sanace

Příjmy z areálu

• Roční výnos: 7 240 000 Kč bez DPH

• Náklady:

◦ pojištění                                            69 000Kč

◦ sanační monitoring                        450 000Kč

Starostka představila projekty, které jsou rozpracované a budou se dále realizovat v příštím 

volebním období:

Projekty 2018 -2022

• Křižovatka Slatina + Obchvat Slatiny

• Komunikace - Brno/Šlapanice, Šlapanice - Bedřichovice

• 2. návrh ÚP

• Sanace Cukrovaru a příprava jeho budoucího využití

• Hřbitov - rozšíření

• ZŠ -  nový pavilon, sportovní hala, jídelna

• Knihovna

• Objekty Čechova

• Park II. etapa

• Rekonstrukce ulic (Jungmannova, Lípová)

Starostka informovala o stavu účtů města - jsme výrazně v plusu, ale čekají nás velké a významné 

investiční akce.

• Stav účtů k 31.8. 2018: 178, 076 mil. Kč
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• Úvěr na zateplení ZŠ:      47,  660 mil. Kč

• Splátky Kosmákova, cyklo

• Stav účtů k 1. 1. 2015     72,5 mil. Kč

• Úvěr na školu:                  83 mil. kč

Na závěr starostka zhodnotila práci vedení města a práci úřadu v uplynulém volebním období. 

Současné vedení města navázalo na připravené projekty a stejně tak doufá, že příští vedení 

naváže na současné rozpracované investiční akce a bude pokračovat v rozvoji města.

Za sebe považuje za nejdůležitější akce, které se povedly, koupi areálu Cukrovaru a  získání 

dotace na sanaci, dále přípravu řešení dopravní situace. Velký krok se udělal v otevřenosti města 

(vysílání záznamů zasedání, zveřejňování smluv, dny otevřených dveří, besedy s občany). Na 

závěr poděkovala zastupitelům za jejich práci po celé toto volební období, poděkovala úředníkům a 

také občanům a popřála, aby se nám všem dařilo dobře.

Další informace podal místostarosta:

• od 20. 8. 2018 jmenována do funkce nová ředitelka MŠ Hvězdička paní Monika Žůrková

• pokračuje rekonstrukce chodníků - v tomto týdnu bude dokončena ul. Štefánikova, 

zrealizované jsou Nádražní, Hlavní, zastávka Brněnská-sídliště a provádí se Hřbitovní

• během prázdnin proběhla poslední část rekonstrukce elektroinstalace a osvětlení ZŠ ve 3. 

NP, rekonstrukce hlavní rozvodny a přestavba administrativního zázemí školy

• vydáno územní rozhodnutí na 2 nové přechody na ul. Nádražní

• vydáno územní rozhodnutí na rekonstrukci ul. Jungmannova

• během září nabude právní moci stavební povolení na rekonstrukci ul. Zemědělská

• v červenci nabylo právní moci opatření týkající se nového dopravního značení, realizace byla 

zahájena v srpnu a nyní dokončena

• byl ukončen návoz odpadů na skládku nebezpečného odpadu a nyní probíhá příprava na 

zaklopení skládky a revitalizaci

Dobrovolný svazek obcí Šlapanicko

• v červnu proběhla poslední valná hromada, která schválila výši členských příspěvků na rok 

2019 ve shodné výši jako v předchozích letech, tj. 15 Kč/obyvatele

• v přípravě cyklostezek čeká DSO na vydání stavebního povolení pro část Šlapanice - Brno

• v rámci své činnosti poskytuje DSO službu pověřence pro GDPR

 Vyhodnocení odpadů

Od října 2017 do konce srpna 2018 se do třídění aktivně zapojilo 1 779 z celkového počtu 2 057 

stanovišť, tj. 86,5 %. Celkový počet svezených pytlů činí 29 729 kusů. Maximum získaných bodů u 

jednotlivých stanovišť je 41,62.

Od ledna 2018 jsme zavedli evidenci popelnic společně se změnou podmínek platby svozové 

společnosti za obslouženou nádobu. Např. v měsíci červenci 2018 bylo celkem svezeno 5 553 

popelnic oproti prosinci 2017(před evidencí), kdy mělo být svezeno 10 446 nádob. Rozdíl 

v nákladech za jeden měsíc je 220 tisíc Kč.

Při srovnání třídění za období v posledním čtvrtletí (3. Q 2017) před zahájením pytlového sběru 

bylo vytříděno celkem jen 66,439 t a ve 2. čtvrtletí tohoto roku 101,730 t.. Rozdíl tedy činní až 35 t. I 

přes nárůst počtu obyvatel města došlo ve srovnání stejných období k poklesu množství 

zbytkového směsného komunálního odpadu o 40 t (3. Q 2018 - 380,697 t, 2. Q 2018 - 340,282 t).
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Navrhovaná další opatření:

• zjednodušit systém evidence (pytle bez kódů)

• nabídnout občanům popelnice na plast a papír

• snížit množství bioodpadu v komunálním odpadu - prevence, kompostování, nabídnout 

občanům popelnice na svoz bioodpadu

• umístit popelnice občanů mimo veřejné prostory

• upravit sběrná hnízda pro tříděný odpad

• snížit množství menších popelnic u sídlišť náhradou za kontejnery a upravit plochy pro ně 

určené

Také místostarosta poděkoval zastupitelům za práci a vyslovil přání, aby příští vedení města 

navázalo na připravené projekty a aby byla na lepší úrovni komunikace mezi opozicí a koalicí. 

Zastupitelkám předal místostarosta jako poděkování kytičku.

V 19:05 vyhlásila starostka desetiminutovou přestávku.

Zasedání pokračovalo v 19:15.

Informace tajemníka:

vysvětlil důvody zpoždění ve vyřizování žádostí občanů o závazná stanoviska směrované na 

oddělení územního plánování a památkové péče - od 1. 1. 2018 novela stavebního zákona přinesla 

další povinnosti, na úřadě proběhla změna organizačního řádu směrovaná k posílení od OÚPP, i 

přesto byla špatná personální situace na OV (nyní nastoupili noví zaměstnanci, situace se 

zlepšuje) - žádalo se o výpomoc z krajského úřadu - nevyšli vstříc. Od 1. 9. 2018 je další novela 

stav. zákona, sice zjednodušuje některé procesy, ale týká se jen malého procenta případů.

Tajemník jménem svým i jménem úřadu poděkoval zastupitelům za spolupráci v končícím volebním 

období.

Mgr. Hanáková informovala o organizaci voleb:

- vzhledem k přestavbě Orlovny se volební okrsek č. 1 přesouvá do knihovny.

- výsledky voleb budou ihned po sečtení hlasů zveřejněny na Úřední desce a na dveřích úřadu.

- volební lístky obdrží občané nejpozději 3 dny před dnem voleb, pokud by někomu nebyly 

doručeny, obdrží je ve volební místnosti. Veškeré informace k volbám jsou k nalezení na webových 

stránkách Šlapanic v sekci Volby https://www.slapanice.cz/volby .

Dotazy k volbám a ustavujícímu zasedání směrujte na Mgr. Hanákovou - tel. 533 304 256 nebo 

724 185 242.

24. Informace z výborů zastupitelstva

Kontrolní výbor - p. Petřík - informace z jednání bude dodána do konce září 2018 - sekretariát 

starostky rozešle zprávu zastupitelům a bude zveřejněna na stránkách města.
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Finanční výbor - p. Staněk - výbor se sešel na konci června, projednal zprávu z kontroly 

informačního systému, pan Matyšek měl dotazy, písemně je poslal koncem srpna, pracovní 

skupina připraví do konce září zprávu, kterou FV projedná. Současnému zastupitelstvu již nebude 

možno předat k odsouhlasení, tento úkol zůstane k vyřízení novému FV a zastupitelstvu. Na závěr 

poděkoval členům finančního výboru za jejich aktivní činnost.

Osadní výbor Bedřichovice - v době od posledního zastupitelstva se nesešel.

Starostka poděkovala členům výborů a komisí za jejich práci.

25. Diskuze členů ZM

V diskuzi zastupitelů vystoupili:

p. Sova - upozornil vedení města na možnost koupě domu na náměstí (rozestavěný dům p. 

Horáčka vedle Orlovny) - např. na startovací byty apod. (starostka o možnosti ví, cena je vysoká).

 Dále upozornil na špatné značení parkovacích míst na ulici Těsnohlídkově vzhledem k tomu, že 

někteří řidiči nerespektovali zákaz stání (místostarosta provede kontrolu značení, odtahy 6 aut 

nebylo možno v krátké době zabezpečit).

Poděkoval vedení města za jednosměrky (konečně máme les - les značek :-), zapomnělo se na 

cyklisty? (místostarosta upřesnil, že nezapomnělo, dodatkové značky upozorňující na cyklisty v 

protisměru se budou přidávat)

p. Zycháček - poděkoval za schválení dotace na závlahy hřiště, měl dotaz, jestli se uvažuje o 

vybudování cesty na části ul. Hřbitovní (odpověděl p. Kopeček - pozemek je soukromý, město ho 

musí nejprve vykoupit). Dále upozornil na chybu ve zveřejněných částkách státní dotace na ICEC 

(starostka se za chybu omluvila a vysvětlila, proč chyba vznikla - uvedla původně totiž částku 

včetně spoluúčasti města a DPH - město nyní jedná o uplatnění odečtu DPH).

Další připomínku měl p. Zycháček k informaci o stavu účtu k 1.1.2015 Kč, nesouhlasí s 72,5 mil. 

Kč, v době předání po volbách bylo na účtě 126 mil. Kč.

Starostka informaci prověří.

p. Zmeškal - žádá místostarostu o okomentování značení jednosměrek a posun v datech platnosti.

Místostarosta uvedl, že domluveno bylo namontování značek k 30. 8. 2018, ale bylo ještě nutné 

upravit strany zákazu stání, proto se datum platnosti značek posunulo.

p. Karásek - blíží se konec volební kampaně a žádá, by nikdy nikdo nepoužíval jméno 

nějakého člena jeho rodiny, o něm samotném si může kdokoliv psát, co chce

p. Kouřil - měl připomínky k dopravnímu značení na Nádražní ulici - nevhodně situovaná parkovací 

místa a výhybny vzhledem k vjezdům do domů apod.

Místostarosta - původně výhybny byly řešeny značkami zákaz stání, OD vyhodnotil situaci, že lépe 

bude umístit značky umožňující parkování, můžeme zkusit projednat úpravu a posunutí značek.

p. Pavel Horák - měl dotaz k tomu, zda nové 2 přechody pro chodce na Nádražní ulicí zapadají do 

stávajícího pasportu?
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Místostarosta odpověděl, že součástí projektové dokumentace musí být i dopravní značení, pokud 

by došlo ke kolizi se současným značením, bude upraveno. S panem Horák po skončení zasedání 

dořeší jeho konkrétní připomínky k nesrovnalostem značení s platným pasportem.

p. Petřík - upozornil na nesrovnalost - na ul. bří Mrštíků je parcela v majetku města uvedena jako 

orná půda, což neodpovídá skutečnosti, žádá o opravu v katastru nemovitostí.

p. Vavro - dotaz navazující na poznámku pana Pecla k aktu u sochy Rudoarmějce. Jednalo se o 

případ, kdy vandal poškodil sochu nebo to byla plánovaná oprava?

Starostka odpověděla, že probíhaly obě záležitosti. Došlo k vandalismu i k opravě sochy, zřejmě se 

jedná fotku z doby, kdy docházelo k opravě.

p. Kadlc - potvrdil, že se jedná o dobu, kdy byla socha v opravě. Má dotaz k částce úspor na 

popelném, placeném městem, ve výši 220 000 Kč při třídění odpadu a pytlovém svozu. Zajímá ho 

celkový efekt při zahrnutí nákladů na svoz pytlů, pracovníky, provoz a údržbu vozidel a další 

náklady s tímto spojené.

Místostarosta odpověděl, že přesné údaje budou známé po doběhnutí roku. Zatím srovnával 

místostarosta poslední čtvrtletí minulého roku s druhým čtvrtletím tohoto roku. Obecně se dá říct, 

že se za svoz popelnic s evidencí platilo méně než dříve paušální částkou. Náklady na svoz pytlů a 

úspora  nákladů za svoz komunálního odpadu měly být vyvážené. V lednu budeme znát konečná 

čísla.

p. Štěpánek - za občany se ptal na dopravní obslužnost části města Pardálov a přilehlé ulice.

Starostka: město upozornilo na zveřejněný návrh jízdního řádu, lidé měli možnost připomínkovat, 

něco se podaří upravit, na stránkách SŽDC je aktualizace. Zatím je v jednání přestavba Hlavního 

nádraží v Brně, pokud bude schválená, vlaky budou zajíždět do Židenic.

Po přestavbě šlapanického nádraží plánuje město odkoupit přilehlé pozemky a vybudovat dopravní 

terminál, prodloužit např. trolejbusovou linku směrem na Pardálov, DPmB se tomu nebrání, město 

si je vědomo malé dopravní obslužnosti této části Šlapanic.

26. Závěr

Zasedání starostka ukončila ve 20 hodin.

Mgr. Michaela Trněná
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Stránka 20 z 21



Zapisovatelé: 

Jitka Vojtěšková

referent sektretariatu starostky

Ověřovatelé: 

Mgr.Lubomír Konečný

zastupitel
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